



## **Restructuring actions plan at SoftBank Robotics Europe**

*Paris, June 24, 2021.*

Since 2012 SoftBank Robotics Group, a subsidiary of SoftBank, has invested in Humanoid Robotics and intends to keep Pepper & NAO robots business moving forward.

In the light of the pandemic and economic slowdown, SoftBank Robotics Europe is considering a significant workforce optimization plan. Our EMEA HQ located in Paris is home to about 330 employees, as of March 2021.

In this difficult time, we want to thank all our employees for their efforts in creating the best humanoids on the planet, and will make the best efforts to ensure fair departure decisions with labor representatives and local consultation bodies in France. The current round of job cuts should be completed by the end of 2021.

The restructuring project has as one of its objectives to continue to provide product sales, services support and maintenance for Pepper and NAO robots.

We also want to thank our customers, partners and suppliers for their trust in our Pepper & NAO products.

SoftBank Robotics Europe will continue to make significant investments in next-generation robots to serve our customers and partners.

SoftBank Robotics Europe management team

---

**About SoftBank Robotics Europe**

Leader in humanoid robotics, SoftBank Robotics Europe (SBRE) is headquartered in Paris and regroups about 330 employees. Creator of the robots NAO and Pepper, used today in more than 70 countries worldwide, in various fields, such as retail, healthcare, tourism and education, SoftBank Robotics Europe is a subsidiary of SoftBank Robotics Group Corp. For more information:

[www.softbankrobotics.com/emea](http://www.softbankrobotics.com/emea)

---

Press contacts:

Vincent SAMUEL

EMEA PR Manager

[vsamuel@softbankrobotics.com](mailto:vsamuel@softbankrobotics.com)

Tel +33 (0) 1 81 72 02 87

Nicolas HALFTERMAYER

Communications & Product Branding Director

[nicolas.halftermeyer@softbankrobotics.com](mailto:nicolas.halftermeyer@softbankrobotics.com)



## **SoftBank Robotics Europe : plan de réorganisation**

*Paris, le 24 juin 2021.*

Depuis 2012, SoftBank Robotics Group, une filiale de SoftBank Group, investit dans la robotique humanoïde et entend continuer à faire progresser son activité autour des robots Pepper & NAO.

Face à la pandémie et au ralentissement économique qui en résulte, SoftBank Robotics Europe envisage un plan d'optimisation des effectifs. Notre siège EMEA situé à Paris compte environ 330 employés, à mars 2021.

Durant cette période difficile, nous tenons à remercier tous nos collaborateurs pour leurs efforts cumulés qui ont permis la création des meilleurs robots humanoïdes du marché. Nous ferons tout notre possible pour assurer des conditions de départs équitables et avantageuses, en négociation avec les représentants syndicaux et en accord avec les instances de concertation gouvernementales en France. Le processus de réorganisation devrait être achevé d'ici la fin de l'année 2021.

L'un des objectifs du plan est de continuer la commercialisation, les services, le support et la maintenance des robots Pepper et NAO.

Nous tenons également à remercier nos clients, partenaires et fournisseurs pour leur confiance dans nos produits Pepper & NAO.

SoftBank Robotics Europe continuera à faire des investissements importants dans le futur pour créer des robots de nouvelle génération à destination de nos clients et partenaires.

L'équipe de Direction de SoftBank Robotics Europe

---

### **A propos de SoftBank Robotics Europe**

Leader en robotique humanoïde, SoftBank Robotics Europe (SBRE) est basée à Paris et emploie environ 330 personnes. Créatrice des robots NAO et Pepper, aujourd'hui utilisés dans plus de 70 pays, dans des domaines aussi divers que le retail, la santé, le tourisme ou l'éducation, SoftBank Robotics Europe est une filiale de SoftBank Robotics Group Corp.

Pour plus d'informations : [www.softbankrobotics.com/emea](http://www.softbankrobotics.com/emea)

---

Contacts Presse :

Vincent SAMUEL

EMEA PR Manager

[vsamuel@softbankrobotics.com](mailto:vsamuel@softbankrobotics.com)

Tel +33 (0) 1 81 72 02 87

Nicolas HALFTERMAYER

Communications & Product Branding Director

[nicolas.halftermeyer@softbankrobotics.com](mailto:nicolas.halftermeyer@softbankrobotics.com)